
Z á p i s 

č. 17 

 

ze zasedání Zastupitelstva Města Velké Opatovice, které se konalo ve středu 17.2.2021 

v 17:00 hodin v kinosále  

 

Přítomno: 10 

Omluven:  Mgr. Jiří Bělehrádek, Jana Hegerová, Dušan Janda, Slavomír Kafka, PhDr. Jarmila 

Smetanová, Leoš Zemánek 

Neomluven: Alois Kaderka   

 

1. Zahájení 

2. Přivítání přítomných 

3. Schválení programu jednání 

4. Jmenování ověřovatelů zápisu 

5. Schválení zápisu z jednání zastupitelstva města dne 14.12.2020 

6. Zpráva o činnosti rady města za období od 14.12.2020 do 25.1.2021 

7. Finanční situace města k 31.1. 2021 

8. Daňová výtěžnost k 31.1.2021  

9. Zpráva o hospodaření města za rok 2020 

10. Rozpočtové opatření č. 1/2021 

11. Dispozice s majetkem města 

12. Zpráva o činnosti výborů a komisí za 2. pololetí 2020 

13. Zpráva o činnosti městské policie prosinec 2020, leden 2021 

14. Vyhodnocení kalkulace vodného a stočného za rok 2020 

15. Různé 

16. Diskuse 

17. Závěr    

 

Technická poznámka: Hlasování: pro – proti – zdržel se hlasování 

 

Ad 1, 2) Zahájení, přivítání přítomných  

     Schůzi v 17:00 hod zahájila pí starostka, přivítala přítomné. Sedmnácté jednání 

zastupitelstva města v roce 2021 bylo svoláno v souladu se zákonem č. 128/2000 Sb., o obcích 

za přítomnosti 9 členů zastupitelstva města, tzn., že je přítomna nadpoloviční většina členů a 

tím je zastupitelstvo města schopno právoplatně se usnášet. Omluveni jsou Mgr. Jiří 

Bělehrádek, pí Jana Hegerová, Dušan Janda, Slavomír Kafka, PhDr. Jarmila Smetanová, Leoš 

Zemánek, neomluven p. Alois Kaderka. Zapisovatelkou je určena pí Jitka Látalová, pracovnice 

MěÚ Velké Opatovice 

 

Ad 3) Schválení programu jednání 

     pí starostka seznámila přítomné s podrobným programem jednání MZ dne 17.2.2021 

     

Usnesení: 17/2021/3: Zastupitelstvo města schvaluje program MZ dne 17.2.2021 

Hlasování:  9 – 0 – 0   

   

Ad 4) Jmenování ověřovatelů zápisu  

     pí starostka – ověřovatele zápisu jmenuji Mgr. Magdu Kolářovou a p. Jiřího Špačka 

 

 



Usnesení: 17/2021/4: Zastupitelstvo města schvaluje ověřovatele zápisu Mgr. Magdu 

Kolářovou a p. Jiřího Špačka                     

Hlasování: 9 – 0 – 0     

 

Ad 5) Schválení Zápis z jednání zastupitelstva města dne 14.12.2020 

     pí starostka – zápis a usnesení č. 16 z jednání MZ dne 14.12.2020 ověřili p. Slavomír Kafka 

a Dušan Janda bez připomínek 

 

Usnesení: 17/2021/5: Zastupitelstvo města schvaluje zápis a usnesení č. 16 z jednání MZ dne 

14.12.2020 bez připomínek 

Hlasování:   9 – 0 – 0  

 

Ad 6) Zpráva o činnosti rady města od 14.12.2020 do 25.1.2021  

     pí starostka – materiály zastupitelé obdrželi v elektronické podobě. Některé body jednání 

MR pí starostka objasnila:  

 

v 17:15 hod přišel p. Pavel Petrželka 
 

Rada města schválila podání žádosti o dotaci u MMR na Opravu místní komunikace 

Mládežnická. Dotační management provádí agentura RRA Východní Čechy, projektovou 

dokumentaci k záměru provedl p. Novák. Bude se jednat o opravu místní komunikace, k tomu 

se bude realizovat oprava chodníků, oprava kanalizace, nová parkovací místa a nové veřejné 

osvětlení.  Pokud dotace bude schválená, město obdrží finanční prostředky ve výši 70 % z ceny 

opravy komunikace. Výsledek dotace předpokládáme do května 2021. 

 

Na konci roku měla být dokončena Revitalizace lesoparku ve Strážnickém lese. V prosinci byl 

uzavřen dodatek na prodloužení termínu dodávky do konce ledna 2021 z důvodu pozdějších 

termínů dodání některých prvků, které se dodávaly ze Slovenska a díky covidové situaci se 

termín dodání prodloužil. Lesopark je dokončen, nyní probíhá vyúčtování celé akce a dále bude 

následovat žádost o platbu dotace.  

 

V lednu bylo vypsané výběrové řízení na zakázku Inženýrské sítě a komunikace v lokalitě 

Hliníky pro výstavbu RD vč. rekonstrukce kanalizační čerpací stanice Pod Doubím. Do VŘ se 

přihlásily 4 firmy, momentálně probíhá kontrola formální správnosti podaných nabídek, 

pravděpodobně příští týden zasedne hodnotící komise. Rozpočtové náklady této akce jsou ve 

výši cca 32 mil. Kč vč. DPH. Pokud bude vše v pořádku, výstavba bude probíhat v letošním 

roce od dubna do listopadu. Vedení města zadalo vypracování posudku na cenu obvyklou na 

stavební parcely RD Hliníky. Toto bude sloužit jako podklad pro stanovení prodejní ceny 

stavebních parcel. 

 

Vedení města rozhodlo o podání žádosti o dotaci na zasíťování nových stavebních parcel, tedy 

RD Hliníky, dotace by měla být 80 tis. Kč na jednu stavební parcelu. 

 

Město Velké Opatovice uzavřelo smlouvu na vypracování nové Strategie města na období, 

které bude korespondovat s novým programových období dotací, tedy na roku 2021-2027. 

V rámci nové strategie bude probíhat dotazníkové šetření pro občany a dotazníkové šetření pro 

zastupitele – k tomu více informací na konci jednání zastupitelstva. 

 



Máme informace, že se připravuje oprava komunikace č. III/3725 v trase Velké Opatovice 

Zádvoří, přes Brťov a Korbelovu Lhotu po hranici Pardubického kraje. Bude se jednat o 

celoplošnou opravu povrchu vozovky. 

 

V lednu 2021 bylo vydané Městským úřadem Boskovice pravomocné stavební povolení na 

společný projekt měst Velkých Opatovic a Jevíčka, a to „VÝSTAVBA SPOLEČNÉ STEZKY 

Jevíčko - Velké Opatovice“.  Projekt vč. všech náležitostí a dokladů zpracovávala společnost 

TRDesign s.r.o. Hradec Králové. V současné době je podána žádost o dotaci na Státní fond 

dopravní infrastruktury ve spolupráci se společností EGRANT s.r.o. Hradec Králové. Teď 

musíme doufat a vyčkávat na stanovisko o přidělení dotace.  V případě přidělené dotace by 

mohly stavební práce být započaty v příštím roce. Doté doby budou probíhat přípravné práce 

pro realizaci, tedy výběrové řízení na dodavatele stavby. Společná stezka mezi oběma městy 

bude vybudována jako smíšená, tedy pro pěší a cyklisty v šířce 2,50 m o celkové délce 3.073 

m. Celkové investiční náklady dle zpracovaného rozpočtu jsou ve výši 33,67 mil Kč. 

Předpokládaná výše dotace se pohybuje okolo 85 % z uznatelných nákladů akce, v tomto 

případě by šlo o částku 25,84 mil Kč. Reálné náklady však budeme znát až po výběrovém řízení, 

s největší pravděpodobností tedy již ve druhé polovině tohoto roku. 

 

Dne 29.1.2021 se uskutečnila schůzka s hejtmanem JmK p. Grolichem a náměstkem hejtmana 

p. Dubcem o investiční akci Rekonstrukce silnice II/372 Chlum – Velké Opatovice – 

extravilány. Pan hejtman se sešel i se zástupci petice proti kácení Svárovské aleje. Ze strany 

JmK je zájem tuto silnici opravit, ještě se zjišťuje možnost, že by se v trase Svárovské aleje 

provedla úprava rekonstrukce vozovky tak, že se nebude silnice rozšiřovat a v místech 

pokácených stromů vzniknou vyhýbací zálivy. Pokud tato možnost úpravy projektu nebude 

možná s ohledem na přidělenou dotaci, bude se pokračovat na novém vydání stavebního 

povolení a ostatních nutných dokumentů. 

 

Usnesení: 17/2021/6: Zastupitelstvo města  bere na vědomí předložené zápisy a usnesení RM 

č. 62 až 65 a schvaluje činnost rady od 14. 12.2020 do 25.1.2021 

Hlasování: 10 – 0 – 0  

 

Ad 7) Finanční situace města k 31.1.2021 

     Pí starostka: 

 

Finanční situace města k 31.1.2021: 

Peněžní zůstatky na bankovních účtech:  41,169.219,39 Kč  

Stav pokladny:          204.515,00 Kč 

Nesplacený úvěr:     30,666.666,00 Kč  

 
Usnesení: 17/2021/7: Zastupitelstvo města bere na vědomí finanční situaci města ke dni 

31.1.2021 

Hlasování: 10 – 0 – 0  

 

Ad 8) Daňová výtěžnost k 31.1.2021 

    Pí starostka:  

 

Stav výběru daní k 31.1.2021 je ve výši 4,487.231,04 Kč.  Ve srovnání se stejným obdobím 

loňského roku jde o navýšení o částku 387.413,70 Kč.  Jedná se především o navýšení u daně 

z příjmu právnických a fyzických osob.    

 



Hlasování: 17/2021/8: Zastupitelstvo města bere na vědomí daňovou výtěžnost města k  

31.1.2021 

Hlasování: 10 – 0 – 0  

 

Ad 9) Zpráva o hospodaření města za rok 2020  

    Pí starostka:  

 

Příjmy 

 

Celkové příjmy města za rok 2020 činily 95 936,49 tis. Kč. Struktura příjmů: 
 

DRUHY PŘÍJMŮ  
 

 

2019 
SKUTEČNÉ 

PLNĚNÍ v tis. Kč 

 
% 2020 

SKUTEČNÉ PLNĚNÍ 
v tis. Kč 

% 

Daňové příjmy vč. 
poplatků 

62 959,78 
 

70 57 465,37 
 

60 

Nedaňové příjmy 18 718,87 
 

21 17 711,40 
 

18 

Přijaté transfery 8 493,02 
 

9 20 741,34 
 

22 

Kapitálové příjmy 225,45 
 

0 18,38 
 

0 

CELKEM 90 397,12 
 

100 95 936,49 
 

100 
 

V oblasti příjmů rozpočtu města jsou nejdůležitější daňové příjmy. V roce 2020 byly daňové 

příjmy nižší, než v roce 2019 o 5 494,41 tis. Kč. Jedná se o snížení příjmů z daní fyzických a 

právnických osob a daně z přidané hodnoty. Velmi významný nárůst byl u přijatých transferů. 

Především se jednalo o přijaté dotace a také o přijatou kompenzaci snížených daňových příjmů 

v roce 2020 ve výši 4 534 tis. Kč. 

 

Výdaje 

 

Výdaje města za rok 2020 činily 109 382,98 tis. Kč. Struktura výdajů: 

 
 

ODVĚTVÍ  
 

2019 
SKUTEČNÉ 

PLNĚNÍ v tis. Kč 
 

 

 

 
% 

2020 
SKUTEČNÉ 

PLNĚNÍ 
v tis. Kč 

 
% 

Veřejná správa 16 455,40 19 15 462,40 
 

14 

Školství 9 825,34 12 
 

36 690,19 
 

34 

Doprava 14 941,42 18 8 010,82 
 

7 

Komunální služby 8 285,93 10 8 451,12 
 

8 

Kultura 5 171,11 6 4 464,87 
 

4 

Bezpečnost a veřejný pořádek 4 005,47 5 4 019,12 
 

4 

Průmysl a stavebnictví 7 731,80 9 8 363,39 
 

8 

Životní prostředí 7 154,21 8 10 341,99 
 

9 

Bydlení 6 441,88 8 7 081,86 
 

6 

Tělovýchova a zájmová činnost 2 696,24 3 2 541,75 
 

2 



Sociální služby 1 111,45 1 1 125,18 
 

1 

Zdravotnictví 357,47 0 1 376,18 
 

1 

Zemědělství 660,46 1 1 454,11 
 

1 

Ostatní 0.00 0 0.00 0 

CELKEM 84 838,18 100 109 382,98 
 

100 
 

Výdaje pokrývaly především běžnou činnost úřadu, údržbu a opravy nemovitého majetku, 

výdaje na zeleň a zimní údržbu, odpadové hospodářství a na přípravu projektů pro budoucí 

rozvoj města. Velký nárůst v kapitole školství je z důvodu investice Modernizace odborných 

učeben v ZŠ Velké Opatovice. Dále jsme v roce 2020 zaznamenali zvýšené náklady na údržbu 

zeleně z důvodu klimatických podmínek. Město v roce 2020 provedlo investice a významné 

opravy ve výši 45 mil. Kč. Mezi nejvýznamnější investice a výdaje na opravy patří: 

 

NÁZEV INVESTIČNÍ AKCE NEBO OPRAVY 
FINANČNÍ 

NÁKLADY v tis. Kč 

ZŠ - modernizace odborných učeben  29 375 

Lávka Bahna – demolice mostu a výstavba nové lávky 3 335 

Chodníky - oprava ul.Jevíčská, Horensko a Záhumení 2 439 

Sběrný dvůr - vybavení a část. rekonstrukce 1 915 

Městské byty – rekonstrukce dvou bytů 1 327 

Zdravotní středisko - rekonstrukce sociálního zařízení 684 

Veřejné osvětlení - rekonstrukce a rozšíření 666 

Zámek - rekonstrukce vestibulu jihozápadního křídla 638 

Zámek - rekonstrukce koncertního sálu v jihozápadním křídle 598 

Hřbitov - výstavba chodníku II. etapa 542 

Kino – dokončení rekonstrukce 493 

Zámek - rekonstrukce plynové kotelny v jihozápadním křídle  483 

Ubytovna - rekonstrukce 2 pokojů na Ubytovně 472 

Parkovací místa - ulice Nová, Zámek 423 

Kompostéry - podíl města na pořízení 383 

Budova MěÚ - rekonstrukce zasedací místnosti a část. vestibulu  365 

Bezpečnostní kamerový systém - rozšíření  228 

Vjezd a dvůr ul. Bahna č.p. 280 – oprava 214 

Střecha Nám. Osvobození č. 108 - oprava 185 

Muzeum – renovace knihovny a truhly 167 

Zpevněná plocha pod kontejnery v Korbelové Lhotě a v Bezděčí 144 

Zdravotní středisko - bezbariérový přístup do ordinace dětského 
lékaře 118 

Pomník T. G. Masaryka Velká Roudka - obnova 97 

Chodníky a autobusová zastávka - Velká Roudka - rekonstrukce  85 
 

 

 

 



Město Velké Opatovice v roce 2020 vyčerpalo bankovní úvěr ve výši 32 mil. Kč od Komerční 

banky na investice. Tento úvěr se bude splácet po dobu 12 let s roční úrokovou sazbou 1,48%. 

Splácení tohoto úvěru započalo již v roce 2020. 

 

Město Velké Opatovice také hradí provozní náklady svých zřízených příspěvkových 

organizací. V roce 2020 přispívalo: Základní škole 4 533 tis. Kč, 1. Mateřské škole 1 115 tis. 

Kč a 2.Mateřské škole 1 138 tis. Kč. 

 

V roce 2020 byly poskytnuty dotace města, a to částkou 1 381 tis. Kč organizacím a spolkům a 

355 tis. Kč Charitě Blansko. Tyto dotace jsou nenárokové a podléhají ročnímu vyúčtování.    

 

Finance 

 

Stav finančních prostředků k 31.12.2020 (kumulovaný přebytek hospodaření) je 40 239,06 tis. 

Kč. Stav nesplacených úvěrů k 31.12.2020 je 30 666,67 tis. Kč.  

 
Vývoj přebytku hospodaření v letech 2010 až 2020 
 

ROK 
VÝŠE PŘEBYTKU v tis. 

Kč 

2010 8 194,40     
2011 8 480,00     
2012 1 650,00     
2013 17 337,30     
2014 16 564,30     
2015 25 945,10     
2016 28 230,70     
2017 25 086,60     
2018 21 507,51     
2019 23 027,98 
2020 40 239,06    

 

Ve vyšším přebytku hospodaření na konci roku 2020 jsou započítané dotace, které naše město 

obdrželo na konci roku 2020, ale se kterými počítal rozpočet roku 2021. V přebytku je také 

vyšší výnos z prodeje dřeva a výběr daní, než bylo predikováno na podzim 2020.  

Výdaje byly ve skutečnosti nižší, než se na podzim plánovalo, a také došlo k posunutí termínů 

dokončení některých investičních akcí do roku 2021.   

Z výše uvedeného je zřejmé, že pro rok 2021 je dostatek finančních prostředků, které budou 

použity pro správu majetku, úřadu a pro investiční činnost města.  

 

Usnesení: 17/2021/9: Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávu o hospodaření města za rok 

2020 

Hlasování: 10 – 0 – 0  

 

Ad 10) Rozpočtové opatření č. 1/2021 

     Pí starostka – předávám slovo pí Jitce Moučková, ved. FSO 

 

Rozpočet na rok 2021 se tvořil v období měsíce října a začátku listopadu 2020. Protože v roce 

2020 nebyla provedena řadu výdajů a naopak se podařilo navíc řada příjmů, byl přebytek 

hospodaření na konce roku ve výši Kč 40,239.000,-. Plánovali jsme 28 – 29 mil Kč. 



Rozpočtové opaření upravuje proti schválenému rozpočtu příjmy a výdaje na skutečnost, která 

se projevila na konci roku 2020 nebo na počátku tohoto roku. Podrobný komentář je vždy u 

každého řádku rozpočtového opatření, uvedený v materiálech pro MZ. 

 

Usnesení: 17/2021/10: Zastupitelstvo města schvaluje rozpočtové opatření č. 1/2021 

Hlasování: 10 – 0 – 0  

 

Ad 11) Dispozice s majetkem města 

     Pí starostka  

 

11.A  Žádost o odprodej části pozemku parc. č. 545/1  v k. ú.  Svárov u Velkých Opatovic 

 

V rámci zahájené obnovy katastrálního operátu v k. ú. Svárov u Velkých Opatovic proběhlo 

zjišťování průběhu hranic pozemků. Při místním šetření průběhu hranic v terénu bylo zjištěno, 

že část parcely č. 545/1, jejímž vlastníkem je město, je zastavěna stavbou paní P. Pracovníky 

katastrálního úřadu byl vlastník stavby upozorněn na nesoulad, který je třeba vyřešit do doby 

provedení nového mapování, které proběhne v letošním roce. Na základě tohoto doporučení 

požádala paní P, bytem Velké Opatovice, o odkoupení části pozemku parc. č  545/1 

v katastrálním území Svárov u Velkých Opatovic, který je zastavěn stavbou v jejím vlastnictví. 

Vzhledem k tomu, že v době podání žádosti nebyla známa přesná výměra zastavěného 

pozemku, byla žadatelka vyzvána k předložení geometrického plánu a znaleckého posudku 

ceny obvyklé pozemku parc. č. 545/1. K žádosti se vyjádřili kladně vedoucí odboru MěÚ. Rada 

města na svém zasedání dne 11.09.2020 schválila zveřejnění záměru na prodej části pozemku 

parc. č. 545/1 v k. ú. Svárov o výměře 19 m2. Po předložení geometrického plánu a znaleckého 

posudku bylo zjištěno, že zastavěná plocha předmětného pozemku činí 20 m2. Rada města proto 

na svém zasedání dne 25.01.2021 schválila zveřejnění záměru na prodej části pozemku parc. č. 

545/1 v k. ú. Svárov u Velkých Opatovic v souladu s vypracovaným geometrickým plánem. 

Tento záměr byl zveřejněn dne 29.01.2021 a sňat byl 15.02.2021. Dle předloženého znaleckého 

posudku činí cena obvyklá prodávaného pozemku parc. č. 545/1 celkem Kč 1.840,--.  

 
Usnesení: 17/2021/11/A: Zastupitelstvo města  schvaluje prodej části pozemku parc. č. 545/1 

o výměře 20 m2 v geometrickém plánu č.  142-196/2020 označeném jako díl “a“, dosud 

zapsaného u Katastrálního úřadu pro Jihomoravský kraj, katastrální pracoviště Boskovice na 

listu vlastnictví č. 1 pro obec Velké Opatovice a katastrální území Svárov u Velkých Opatovic, 

paní P, bytem Velké Opatovice, za cenu Kč 1.840,--. Plnění nepodléhá DPH. Veškeré náklady 

spojené s prodejem pozemku hradí kupující. ZM ukládá starostce  uzavřít s kupující kupní 

smlouvu na prodej pozemku 

Hlasování: 10 – 0 – 0  

 

11.B Žádost o odprodej části pozemku parc. č. 545/1  v k. ú.  Svárov u Velkých Opatovic  

 

V rámci zahájené obnovy katastrálního operátu v k. ú. Svárov u Velkých Opatovic proběhlo 

zjišťování průběhu hranic pozemků. Při místním šetření průběhu hranic v terénu bylo zjištěno, 

že část parcely č. 545/1, jejímž vlastníkem je město, je zastavěna stavbou pana P. Pracovníky 

katastrálního úřadu byl vlastník stavby upozorněn na nesoulad, který je třeba vyřešit do doby 

provedení nového mapování, které proběhne v letošním roce. Na základě tohoto doporučení 

požádal pan P, bytem Velké Opatovice, dne 24.08.2020 o odkoupení části pozemku parc. č.  

545/1 v katastrálním území Svárov u Velkých Opatovic, který je zastavěn stavbou v jeho 

vlastnictví. Při podání žádosti byl srozuměn s nutností předložit vypracovaný geometrický plán 

na koupi předmětného pozemku a znalecký posudek ceny obvyklé pozemku parc. č. 545/1. 



K žádosti se vyjádřili kladně vedoucí odboru MěÚ. Rada města na svém zasedání dne  

11.09.2020 schválila zveřejnění záměru na prodej části pozemku parc. č. 545/1 v k. ú. Svárov 

o výměře 25 m2. Záměr byl na úřední desce zveřejněn ve dnech 16.09.2020-02.10.2020. Poté 

rada města na svém zasedání dne 05.10.2020 vzala žádost o odkoupení pozemku na vědomí a 

doporučila zastupitelstvu města prodej části pozemku parc. č. 545/1 schválit. V měsíci prosinci 

2020 předložil žadatel vypracovaný geometrický plán na koupi pozemku a posudek soudního 

znalce na cenu obvyklou pozemku parc. č. 545/1.  Dle předložení geometrického plánu činí 

výměra pozemku parc. č. 545/1 pro prodej  20 m2. Cena prodávaného pozemku v místě a čase 

obvyklá činí dle zpracovaného posudku Kč 92,--/1 m2 pozemku, tj. celkem Kč 1.840,--.  

 

Usnesení: 17/2012/11/B: Zastupitelstvo města schvaluje prodej části pozemku parc. č. 545/1 o 

výměře 20 m2 v geometrickém plánu č.  140-194/2020 označeném jako parcela st. 60, dosud 

zapsáno u Katastrálního úřadu pro Jihomoravský kraj, katastrální pracoviště Boskovice na listu 

vlastnictví č. 1 pro obec Velké Opatovice a katastrální území Svárov u Velkých Opatovic, 

kupujícímu panu P, bytem Velké Opatovice, celkem za cenu Kč 1.840,-- Kč. Plnění nepodléhá 

DPH. Veškeré náklady spojené s prodejem pozemku hradí kupující. ZM ukládá starostce 

uzavřít s kupujícím kupní smlouvu na prodej pozemku 

Hlasování: 10 – 0 – 0  

 

Ad 12) Zprávy o činnosti výborů a komisí za 2. pololetí 2020  

     Pí starostka - Zprávy o činnosti Finančního výboru, Kontrolního výboru, Komise pro 

projednávání přestupků, Investiční a stavební komise, Komise požární ochrany a Komise pro 

veřejnou zeleň obdrželi zastupitelé elektronicky a jsou předkládány zastupitelům k projednání 

a seznámení se s činností jednotlivých výborů a komisí za 2. pololetí roku 2020. Je nutné 

podotknout, že činnost těchto orgánů je omezena nařízeními vlády související s pandemií 

COVID-19. Pokud máte dotaz na činnost jednotlivých orgánů, můžete se zeptat přímo 

předsedů. 

 
Usnesení: 17/2021/12: Zastupitelstvo města bere na vědomí předložené zprávy o činnosti 

Finančního výboru, Kontrolního výboru, Komise pro projednávání přestupků, Investiční a 

stavební komise, Komise požární ochrany a Komise pro veřejnou zeleň za 2. pololetí roku 2020 

Hlasování: 10 – 0 – 0  

 

Ad 13) Zpráva o činnosti městské policie za prosinec 2020 a leden 2021 

     Pí starostka - Informace o činnosti městské policie za prosinec 2020 a leden 2021 obdrželi 

zastupitelé elektronicky. Máme zde velitele naší MP, který vám podá aktuální informace.  

 

Městská policie za rok 2020 evidovala celkem 252 čísel jednacích, což je o 58 více oproti roku 

2019. V těchto číslech jednacích jsou zahrnuta veškerá oznámení na protiprávní jednání, 

přestupky vyřešené blokovou pokutou, žádosti o spolupráci od IZS, šetření pro úřady, soudy, 

zjištěné trestné činy předané PČR, odchyty zvěře, nálezy věcí aj. V blokovém řízení bylo 

vyřešeno 43 přestupků, 21 přestupků bylo oznámeno místně a věcně příslušným správním 

orgánům a 14 případů z důvodného podezření spáchání trestného činu bylo strážníky předáno 

Policii ČR.  

Na základě žádosti Policie ČR byl strážníky MKDS ve 27 případech využit ke zhlédnutí 

kamerových záznamů. MKDS byl v roce 2020 rozšířen o monitorovací bod v areálu zámeckého 

parku a na ul. Jevíčská.  

 

Strážníci MP zajišťovali bezpečný průběh místních společenských akcí - plesy, které byly 

pořádány v měsících leden až březen.  Poté již byly zbylé kulturní, společenské a sportovní akce 



zrušeny z důvodu mimořádných opatření spojených s onemocněním Covid-19. V této době 

strážníci vypomáhali městu v nově zřízené službě pro občany – podávání písemných informací, 

na koho se obrátit pro případ zajištění nákupu potravin. Starším a potřebným občanům byly 

strážníky rozdávány látkové roušky, které pro město šili dobrovolníci z důvodu jejich 

nedostatku na trhu. Dále pak mimo běžnou činnost MP vykonávali strážníci zvýšený dohled na 

dodržování těchto opatření.  

Ve spolupráci s Obvodním oddělením Letovice – Policie ČR, byly prováděny kontroly na 

dodržování provozní doby hospodských a restauračních zařízení a kontrolu osob/cizinců 

ubytovaných v místní ubytovně na ul. Mládežnická 

 

pí Zemánková – dotaz: jaký je poměr pochůzek mezi osobní (fyzická) a automobilem, prohlídka 

pěší zámeckého parku by měla pro mládež větší efekt     

 

p. Porket – každý den je jiný, pochůzková činnost je především v zámeckém parku, Lesoparku, 

v okolí ZŠ, vlakové nádraží, nám. Míru, Opleta. Menší problémy jsou v lokalitách RD Čihadla, 

Šraňky. V zámeckém parku jsou některé dny klidnější, z toho tam jdeme 5 x za den, park se 

prochází. Problémem je i parkování mimo vyznačená místa 

 

Ing. Mazura – jaký byl nejzávažnější trestní čin nebo přestupek? 

 

p. Porket – majetkové přestupky – poškození lípy, přestupky v dopravě, krádeže v obchodem 

v loňském roce nebyly, oproti roku 2016, přestupky – porušení mimořádných opatření (roušky). 

Trestní – výtržnictví, fyzické ublížení, maření výkonu rozhodnutí  

 

p. Bárta – provozovny - byly porušeny zákazy v nouzovém stavu? 

 

p. Porket -  byly stahovány kamerové záznamy u 2 provozoven 

 

pí starostka – v loňském roce byly hledány 2 osoby ve spolupráci s PČR 

 

p. Špaček – dětské hřiště Šraňky, rozbité lahve? 

 

p. Porket – mladiství rozbíjeli sklo u kontejnerů, byly uděleny 2 pokuty, 1 nahlášen na OSPOD, 

o dětském hřišti info nemáme, měli se tam scházet na jaře, na hřiště se zaměříme 

   

Usnesení: 17/2021/13: Zastupitelstvo města bere na vědomí předložené zprávy městské policie 

za měsíc prosinec 2020 a leden 2021 

Hlasování: 10 – 0 – 0  

 

Ad 14) Vyhodnocení kalkulace vodného a stočného za rok 2020 

     Pí starostka - Vývoj nákladů/výnosů ve vodohospodářství byl pro město Velké Opatovice 

průměrný.   

Ve vodném byly náklady vyšší, zejména z důvodů vyšších nákladů na dodavatelskou i 

vnitropodnikovou opravu infrastruktury. Také se ve vodném projevily snížené příjmy v 

kategorii „ostatní“, což je zřejmě způsobeno pozastavením fungování podnikatelských subjektů 

v souvislosti s nouzovým stavem během „koronaviru“.  Ve stočném byla situace příznivější.  

Na základě vyhodnocení vodného a stočného byla provedena konečná kalkulace. Z ní vyplývá 

pro město dodatečné nájemné za vodohospodářskou infrastrukturu za rok 2020 ve výši 

525.000,- Kč (bez příp. DPH), z toho je 160.000,- Kč vodné a 365.000,- Kč stočné. 

 



Usnesení: 17/2021/14: Zastupitelstvo města bere na vědomí vyhodnocení kalkulace vodného a 

stočného za rok 2020 

Hlasování: 10 – 0 – 0  

 

Ad 15) Různé 

    Pí starostka  

 

Město Velké Opatovice má zpracovanou Strategii rozvoje města Velké Opatovice „Moderní a 

otevřené město“. Ta byla zpracovaná v roce 2013. Vedení města Velké Opatovice rozhodlo o 

zpracování nového strategického dokumentu pro období roku 2021 - 2027, který má sloužit 

jako podklad pro nové dotační období. Zpracovaná strategie bude v souladu s metodickými 

doporučeními Ministerstva pro místní rozvoj ČR pro tvorbu strategických dokumentů na úrovní 

obcí a měst. Obsahově bude standardně členěna na analytickou a návrhovou část vč. akčního 

plánu na 2 roky. Cena za zpracování tohoto dokumentu je 59.290,- Kč vč. DPH a tento 

dokument by měl být zpracován a předložen ke schválení v červnu 2021. Žádám o vyplnění 

dotazníku. Dotazníkové šetření bude také probíhat mezi občany  

 

Další jednání zastupitelstva proběhne 21.4.2021 v 17:00 hod 

 

Pouť ve Velkých Opatovicích – dle aktuální situace zřejmě nebude    

 

Covid 19 – aktuální situace – počet nakažených ve V. Opatovicích od ledna klesá. K 12.2.2021 

bylo evidováno 16 pozitivních občanů. Od 14.2.2021 máme opět nouzový stav. Městský úřad 

rozvolnil úřední hodiny, tedy opět platí pondělí – středa od 8:00 do 17:00 hod. Mateřské školy 

jsou stále v provozu. ZŠ má otevřenou 1. a 2. třídu + individuální výuku pro potřebné děti. Naše 

ZŠ je stále určená škola pro děti rodičů záchranných složek. Tedy pro děti do 10 let věku. Toto 

není ze strany rodičů využíváno  

 

Ad 16) Diskuse 

p. Špaček – situace R 43? 

 

pí starostka – v současné době probíhá mapování mostních objektů v celé trase, připravuje se 

oprava silnice mezi Svitávkou a obcí u Černé Hory, musí proběhnout výkup pozemků. 

Boskovice se snaží o zavedení kruhové objezdu při výjezdu z Boskovic na R43. Toto by mělo 

být realizováno dříve než R 43 

 

pí Zemánková – údržba dětských hřišť u ZŠ? 

 

Ing. Kouřil – základní se provádí nepravidelně, běžně nátěr, větší opravy – revize od dodavatelů 

 

pí starostka – běžná oprava se provádí, v jarních měsících 

 

pí H – uvažuje se o zbudování veřejného osvětlení podél silnice na Hliníky od hřbitova (alej) 

 

pí starostka – jedná se o státní silnici, toto jsme neřešili, osvětlení řešíme, kde jsou chodníky 

 

pí H – je možné do sběrného dvora odvážet papír, když jsou hnízda plná? Pracovníkem mně 

bylo sděleno, že ne 

 

pí  starostka – to je špatná informace, ve sběrném dvoře jsou nádoby na veškerý odpad, který 



tam lze vyvážet           

 

Ad 17) Závěr  

     Pí starostka poděkovala přítomným za účast a jednání MZ v 18:00 hod ukončila      

 

 

 

  Ing. Kateřina Gerbrichová   Jaroslav Bárta 

   Starostka       místostarosta            

        

 
 

 

 

 

  

 
 

 
 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

  

 
 


